Under pressure
The squeezed middle class

How does Canada compare?

Figure 1.

At 58%, the Canadian middle class is slightly smaller in size than the OECD average
% of population by income class, 2016 or latest available year

La classe moyenne au Canada (58%) est Iégérement inférieure
a la moyenne des pays de 'OCDE

% de la population par catégorie de revenus, 2016 ou année la plus récente
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Source: OECD (2019), Under Pressure: The Squeezed Middle Class, [Figure 2.1

Figure 2.

Millennials are significantly less likely to be in the middle class than previous generations
% of the population in middle-income households when in their twenties, by generation

La generation Y (millennials) est moins susceptible d'étre dans la classe moyenne

que les générations précédentes
% de la population &gée de 20 a 30 ans vivant dans des ménages a revenus intermédiaires, par génération

% m Canada m OECD
70
65 67
60
59

55
50

Baby boomers Generation X Millennials

Born 1942-64 1965-82 1983-2002

Source: OECD (2019), Under Pressure: The Squeezed Middle Class, [Figure 1.7
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Figure 3.

One in five current middle-income jobs are at high risk of automation in Canada, compared to

one in six on average across OECD countries
% of workers in occupations at high risk of automation, by income class

Un emploi a revenu intermédiaire sur cing est actuellement exposé a un risque élevé

d’automatisation au Canada, comparé a un sur six pour la moyenne des pays de 'OCDE
% de travailleurs exergant une profession exposée a un risque élevé d’automatisation, par catégorie de revenus
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Source: OECD (2019), Under Pressure: The Squeezed Middle Class, [Figure 1.9

Figure 4.

Canadian middle-income households spend a growing share of their budget on housing
% of middle-income household spending dedicated to housing

Les ménages de la classe moyenne au Canada consacrent une part croissante de leur budget

au logement
% des dépenses des ménages a revenus intermédiaires consacrées au logement
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Source: OECD (2019), Under Pressure: The Squeezed Middle Class, [Figure 4.5
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